

全国中文核心期刊  
中国人文社会科学期刊AMI综合评价(A刊)扩展期刊

CN 32-1824/F  
ISSN 2095-1280

# 税收经济研究

TAX AND ECONOMIC RESEARCH

ISSN 2095-1280



9 772095 128228

2022.3

第27卷 总第133期

## · 税制改革 ·

完善我国个人所得税基本扣除制度

——基于税收理论及 OECD 国家经验的思考

杨 昭 (1)

元宇宙经济对国际税收管辖权的挑战及应对

李慧敏 (12)

“双支柱”方案、税收协定与跨国企业避税

行伟波 刘晓双 (20)

---

## · 税收经济分析 ·

纳税信誉与企业转型升级

——基于纳税信用评级制度的准自然实验

唐世芳 孙群力 (32)

资本价格扭曲与地方政府税收努力

李 言 周玉芳 (48)

税式支出、官员激励与制造业绿色转型

李小奕 (59)

---

## · 税收征管 ·

党组织嵌入与现代私营企业税收治理

汤学良 汤 越 王媛媛 (70)

平台企业零工经济的税收治理

孙 正 霍富迎 岳文浩 (79)

---

## · 税史新探 ·

德意志官房学派的国家生产性思想传统探究

刘守刚 朱许丽 (86)

---

## Main Contents

Reflections on Improving the Basic Deduction for Individual Income Tax in China

—Analysis based on tax theory and OECD countries' experience Yang Zhao (1)

Challenges of Metaverse Economy to Jurisdiction to Tax in International Taxation and

Their Responses Li Huimin (12)

“Two-Pillar” Solution, Tax Treaties and Tax Avoidance of Multinationals

Xing Weibo and Liu Xiaoshuang (20)

---

Study on the Influence Mechanism of Good Tax Reputation on Transformation and Upgrading

of Enterprises Tang Shifang and Sun Qunli (32)

Distortion of Capital Prices and Local Governmental Tax Efforts

Li Yan and Zhou Yufang (48)

Tax Expenditure, Official Incentives and the Green Transformation of Manufacturing

Li Xiaoyi (59)

---

Party Organization Embedding and Modern Private Sector Tax Governance

Tang Xueliang, Tang Yue and Wang Yuanyuan (70)

Tax Governance for Gig Economy of Platform Entities

Sun Zheng, Huo Fuying and Yue Wenhao (79)

---

An Inquiry into the Tradition of the Thought on Productive Nature of Nations in

German Cameralism Liu Shougang and Zhu Xuli (86)

---

英文目录: 王 丹